
غدیر و عاشورا رخداد های هویت ساز

شماره پرسش: ۳۵۵۳۵

تاریخ ارسال پرسش: ۱۹:۴۰:۱۰ ۱۴۰۲/۴/۱۷

متن پرسش

سلام استاد عزیز و گرانقدر. ایام بر شما مبارک. استاد جان اعمال عید غدیر را که مطالعه میکردم به

این نتیجه رسیدم که به نظر عقل ناقص من، گویا اهل بیت از ما میخوان دو تا واقعه رو حسابی

شلوغش کنیم، یکی غدیر رو، که میگن همدیگر رو دیدید بگید «الحمداالله الدی جعلنا من المتمسکین»

لباس نو بپوشید و شادی کنید و دید و بازدید برید و....خلاصه حسابی شلوغش کنید. یکی هم برای

عاشورا که حسابی با عزاداری باید شلوغش کنیم، اینکه نخندید، چیز خیلی نخورید، همدیگر رو دیدید

بگید اعظم االله اجورنا، گریه زاری کنید و... یعنی گویی آن شادی و این غم قرار نیست پنهانی باشه باید

بروز و ظهور داشته باشه آن هم چه بروز و ظهوری. الحمداالله مردم ما برای محرم به لطف خدا حسابی

شلوغش می کنن، اما احساس میکردم غدیر در مهجوریت است تا اینکه چند ساله بحمداالله هرسال

بهتر می شد و خدا رو شکر امسال غدیر حسابی شلوغ شد. خدا رو شکر میکنم که این انقلاب زمینه

ساز بروز این اتفاقات حقیقی عالم است. حالا درسته بعضی میگن مناسک سازی!!! و همچین چیزایی

سابقه نداشته و.... شده در حالی که اگر سری به روایات بزنن متوجه میشن تا حالا کم کاری شده.

استاد نظر شما درباره غدیر امسال و حضور مردم چیه؟

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: باید متوجه بود بعضی از رخدادها ریشه در هویت یک ملت دارد که از جمله

آنها «غدیر» است که معنای حضور در اسلامیت اصیل را در مقابل سقیفه متذکر میشود و غفلت از

این نوع حضور در تاریخی که با اسلام شروع شد، عملاً ما را در میدان سقیفه که از نظر تاریخی ادامه

جاهلیت است؛ میاندازد همچنانکه در حماسه عاشورا، این همان روحیه غدیر است که در مقابل

جریان جاهلیتِ اموی به میان میآید تا ما در اسلامیتِ اصیل خود حاضر باشیم و اینجا است که

حضرت امام خمینی «رضوانااللهتعالیعلیه» میفرمایند: «محرّم و صفر است که اسلام را نگه داشته

است. فداکاری سید الشهدا- سلام االله علیه- است که اسلام را برای ما زنده نگه داشته است.» موفق

باشید


